
Protokół Nr XXIV/16
z sesji Rady Gminy Nowa Ruda,

która odbyła się dnia 25 października 2016 roku
w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda

Sesji Przewodniczył Henryk Srokowski - Wiceprzewodniczący Rady Gminy Nowa Ruda.
Godzina rozpoczęcia - 1015

Godzina zakończenia - 1310

Ad  I. Wiceprzewodniczący Rady powitał  radnych  i  przybyłych  gości  w tym przedstawicieli  mediów.
Następnie  otworzył  obrady  XXIV  sesji  Rady  Gminy  Nowa  Ruda  oświadczając,  że  zgodnie  z  listą
obecności  -  załącznik  nr  1 w  sesji  uczestniczy  14  radnych,  co  stanowi  quorum  pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecny usprawiedliwiony - radny Bogdan Tarapacki.

Lista gości stanowi - załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Adrianna Mierzejewska - Wójt Gminy Nowa Ruda,
Paweł Szafran – Zastępca Wójta,
Ryszard Czerewaty – Doradca Wójta,
Iwona Sudoł – Sekretarz Gminy Nowa Ruda,
Urszula Brzóska – Skarbnik Gminy Nowa Ruda. 
Izabela Słowek - Chorób – Kierownik Ref. Oświaty i Spraw Społecznych UG Nowa Ruda,
Renata Wolan – Niemczyk – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie.

Ad  I.  1.  Wiceprzewodniczący  Rady przedstawił  porządek  obrad  wg  załącznik  nr  3. Wniosków  
o uzupełnienie, bądź zmianę porządku obrad nie zgłaszano. W głosowaniu: 

 obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  -  jednogłośnie,
14 głosami „za” przyjęła do realizacji porządek obrad, który przedstawia się następująco:    

Porządek obrad:    
1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

1. Ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji w dn. 29 września 2016 r. 

2. Informacja  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  z  przeprowadzonej  analizy  oświadczeń  majątkowych
złożonych w 2016 roku.

III. Informacja Przewodniczącego Rady o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych Radnych
Gminy Nowa Ruda złożonych za rok 2015. 

IV. Informacja Wójta o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Nowa Ruda za rok szkolny
2015/16.

V.  Sprawozdanie  Wójta  z  pracy  Urzędu  Gminy  Nowa  Ruda  w  okresie  od  21  września
do 20 października br.

VI. Podejmowanie uchwał:
1. w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2016,
2. zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  administracyjnej  i  finansowej

jednostek  organizacyjnych  zaliczonych  do  sektora  finansów  publicznych,  dla  których  organem
prowadzącym jest Gmina Nowa Ruda, 

3. w sprawie zamiaru włączenia do Zespołu Szkół Nr 1 w Jugowie Publicznego Gimnazjum Nr 1 im.
Noblistów Polskich w Jugowie,

4. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Nadleśnictwem Jugów w Jugowie przy
realizacji zadania pn: „Przebudowa drogi do posesji nr 42 w Czerwieńczycach” oraz w sprawie
upoważnienia Wójta Gminy Nowa Ruda do zawarcia porozumienia z Nadleśnictwem Jugów w
sprawie zadania pn. „Przebudowa drogi do posesji nr 42 w Czerwieńczycach ”,

5. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Nowej Rudzie.

VII. Interpelacje i odpowiedzi. 
VIII. Wolne wnioski, zapytania i sprawy różne.
IX. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Gminy Nowa Ruda.
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Ad  2.  Wiceprzewodniczący  Rady zapytał,  czy  są  uwagi  do  protokołu?  Uwag  nie  zgłaszano.
W głosowaniu: 

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za” przyjęła protokół z XXIII sesji dn. 29 września 2016 r.

Ad  II.  Sekretarz  Iwona Sudoł  przedstawiła  informację  Wójta  Gminy Nowa Ruda z  przeprowadzonej
analizy oświadczeń majątkowych złożonych w 2016 roku – załącznik nr 4.

Ad  III.  Wiceprzewodniczący  Rady  stwierdził,  że  wszyscy  radni  złożyli  oświadczenia  majątkowe  
w ustawowym terminie.

Ad  IV. Informację  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  Gminie  Nowa  Ruda  w  roku  szkolnym
2015/2016 wg –  załącznika  nr  5 przedstawiła  Izabela  Słowek Chorób  –  Kierownik  Referatu  Oświaty
i Spraw Społecznych Urzędu Gminy Nowa Ruda. Pytań nie było.

Ad V. Wójt Adrianna Mierzejewska  złożyła sprawozdanie Wójta z pracy Urzędu Gminy Nowa Ruda
w okresie od 21 września 2016 do 20 października 2016 r. - załącznik nr 6. Pytań nie zgłaszano. 

Ad VI. 1) Skarbnik Urszula Brzóska omówiła główne założenia zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na
rok 2016, gdzie po stronie dochodów wprowadza się  kwotę 147 344,00 zł tytułem dotacji na usuwanie
skutków klęsk żywiołowych w związku z otrzymaną promesą z MSWiA na zadanie pod nazwą „Odbudowa
mostu w ciągu drogi gminnej dz. nr 732 w Woliborzu”. W związku z planowanym zadaniem dokonuje się
zmiany polegającej na:
a) wprowadzeniu nowego zadania pod nazwą: „Odbudowa mostu w ciągu drogi  gminnej dz.  nr 732  
w Woliborzu [intensywne opady deszczu lipiec 2011 r.]”,
b) zmniejszeniu  planu wydatków za zadanie „Przygotowanie i realizacja zadań z zakresu infrastruktury
drogowej” o kwotę  46 839,00 zł jako konieczne zabezpieczenie wkładu własnego. 
W związku z zawartą umową o dofinansowanie ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej zadania
inwestycyjnego pod nazwą „Poprawa jakości edukacji podstawowej i gimnazjalnej w Gminie Nowa Ruda
poprzez rozbudowę Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego z Oddziałami Integracyjnymi w Bożkowie (sala gim-
nastyczna w Bożkowie) - Dobudowa sali gimnastycznej do budynku Zespołu Szkolno – Gimnazjalnego z
Oddziałami Integracyjnymi w Bożkowie” zwiększa się plan dochodów o kwotę 130 000,00 zł. Jednocze-
śnie dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej, dla zadania inwestycyjnego pod nazwą „Poprawa jako-
ści edukacji podstawowej i gimnazjalnej w Gminie Nowa Ruda, poprzez rozbudowę Zespołu Szkolno-Gim-
nazjalnego z Oddziałami Integracyjnymi w Bożkowie (sala gimnastyczna). Zmiana nie wpływa na wyso-
kość planowanych środków. 

W  związku  z  zakończeniem  procedury  przetargowej  na  realizację  inwestycji  pod  nazwą:
„Modernizacja drogi transportu rolnego w Jugowie, ul. Brzozowa” dokonuje się zmniejszenia planowanych
wydatków o kwotę  71 016,00 zł.

Z uwagi na mniejsze niż zakładano wydatki na prace związane z gospodarką leśną dokonuje się
zmniejszenia planu wydatków o kwotę 10 000,00 zł. Środki te zostaną przeznaczone na prace związane 
z bieżącym utrzymaniem dróg.

W związku  z  niewykorzystaniem  w  trakcie  roku  budżetowego  kredytu  w  rachunku  bieżącym
zmniejsza się planowane wydatki na pokrycie odsetek o kwotę 103 338,00 zł.

Zwiększa  się  plan  wydatków  o  kwotę  15 000,00  zł.  Z  uwagi  na  ciągły  wzrost  liczby  dzieci
przebywających  w  Żłobku  Publicznym  w  Ludwikowicach  Kłodzkich  istnieje  konieczność  zatrudnienia
opiekunki jeszcze w miesiącu grudniu. 

Ponadto  w  związku  ze  złożeniem  do  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  wniosków  o  zmianę
przedsięwzięcia  realizowanego  w  ramach  Funduszu  Sołeckiego dokonuje  się  zmiany  polegającej  na
przesunięciu niewydatkowanych środków.

Radna Teresa Bazała  odniosła  się  do  zmniejszenia  planu wydatków o kwotę  103 338,00 zł  z  tytułu
obsługi długu publicznego i zapytała, na co zostanie ta kwota rozdysponowana?

P. Skarbnik odpowiedziała,  że kwota 103 338 zł  została  przeznaczona na oświatę  -  zadanie  własne
gminy, którą należało dofinansować ze środków własnych. Kwota ta stanowi dotację dla niepublicznych
jednostek:  przedszkoli  szkół  i  gimnazjum, co wynika ze zwiększonej  liczby uczniów w niepublicznych
placówkach.

Wiceprzewodniczący Rady zwrócił  się  do przewodniczących  klubów radnych z  pytaniem,  czy kluby
zamierzają opiniować projekty uchwał?

Radny Marcin Kalkowski - Przewodniczący Klubu „Partnerstwo dla Gminy” odmówił opiniowania. 
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Rana  Teresa  Bazała –  Przewodnicząca  Klubu  „Lepsza  Gmina”  odpowiedziała,  że  projekty  uchwał
zaopiniowano pozytywnie.

Bogusława Tarassow  – Przewodnicząca Komisji  Budżetu  i  Finansów poinformowała,  że  komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za” (radni: Marcin Antosik, Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz
Ferenc,  Hanna  Groń,  Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Antoni  Pukała,
Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę
nr 196/XXIV/16 w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2016.

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 2) Kierownik Izabela Słowek – Chorób wyjaśniła, że w uchwale nr 188/XXIII/16 Rady Gminy Nowa
Ruda z dnia 29 września 2016 roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej
jednostek  organizacyjnych  zaliczonych  do  sektora  finansów  publicznych,  dla  których  organem
prowadzącym jest  Gmina  Nowa Ruda,  wprowadza się  zmianę,  przez skreślenie  w §  2   -  ustępu  4,
ponieważ zgodnie z art. 10c ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym - zakres wspólnej
obsługi nie może obejmować kompetencji kierowników zaliczanych do sektora finansów publicznych do
dysponowania środkami publicznymi oraz zaciągania zobowiązań, a także sporządzania i zatwierdzania
planu  finansowego  oraz  przeniesień  wydatków  w  tym  planie.  Pozostawienie  w  gestii  kierowników
jednostek obsługiwanych tych kompetencji, uwzględnia ukształtowanie odpowiedzialności w jednostkach
organizacyjnych  sektora  finansów  publicznych.  Uprawnienia  te  jako  podstawa  odpowiedzialności  za
całość gospodarki finansowej nie mogą zostać przekazane na inny podmiot np. na kierownika jednostki
zapewniającej  wspólną obsługę,  z  tego też względu sprzeczny z  tą  zasadą zapis  §  2  ust.  4  zostaje
skreślony, a za zaistniałą sytuację przeprosiła.    

Wiceprzewodniczący  Rady dodał  do  wypowiedzi  przedmówczyni,  że  pierwotna  uchwała  uzyskała
akceptację radcy prawnego, co pozwoliło uznać projekt za prawidłowy pod względem prawnym, błędy
zdarzają się, dlatego należy przyjąć stosowną uchwałę zmieniającą. Pytań nie było.
   
Marcin  Antosik  - Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  Sportu  i  Zdrowia  poinformował,
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekty uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za” (radni: Marcin Antosik, Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz
Ferenc,  Hanna  Groń,  Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Antoni  Pukała,
Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę
nr  197/XXIV/16 zmieniającą uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej  
i  finansowej  jednostek  organizacyjnych  zaliczonych  do  sektora  finansów  publicznych,  dla
których organem prowadzącym jest Gmina Nowa Ruda.

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 3) Wójt Adrianna Mierzejewska wyjaśniła, że niniejszy projekt uchwały jest ponowną propozycją włą-
czenia  do  Zespołu  Szkół  Nr  1  w  Jugowie  Publicznego  Gimnazjum  Nr  1  im.  Noblistów  Polskich  
w Jugowie, podkreślając, że jest to optymalne i uzasadnione działanie.

Kierownik Izabela Słowek – Chorób poinformowała, że na spotkaniu z Dolnośląskim Kuratorem Oświaty
–  Romanem  Kowalczykiem,  poruszony  został  temat  włączenia  gimnazjum  do  zespołu.  Pan  Kurator
Oświaty powiedział, że jeśli rada gminy, społeczeństwo lokalne i szkolne chcą włączenia,  to on nie będzie
przeciwny takim zmianom. Planowany proces włączenia ma przede wszystkim na celu ułatwić przecho-
dzenie kadry pedagogicznej wygaszanego gimnazjum do zespołu. Już dzisiaj kadra wymienia się pomię-
dzy placówkami. Należy pamiętać, że wraz z zmniejszaniem się liczby oddziałów w gimnazjum będzie
wzrastać liczba oddziałów w szkole podstawowej i pojawi się potrzeba zatrudnienia nauczycieli posiadają-
cych kwalifikacje do nauczania przedmiotów, które dotychczas nie istniały w szkole podstawowej. Są to
chemicy, fizycy, biolodzy, nauczyciele geografii itd. Na takie zmiany nie mamy wpływu ponieważ wciąż ob-
serwuje się niż demograficzny. Dzisiaj pracujemy na projektach ustaw i rozporządzeń, pomimo tego po-
winniśmy podjąć działania zmierzające do minimalizowania negatywnych skutków. Wspólne funkcjonowa-
nie  placówek  oświatowych  w  Jugowie  tj.  gimnazjum,  szkoły  podstawowej
i przedszkola w ramach jednego Zespołu, nie spowoduje większych zmian dla uczniów i ich rodziców, nie
wpłynie również niekorzystnie na zmiany w życiu lokalnej społeczności. Zespół nie narusza odrębności
Rad Pedagogicznych i Rad Rodziców wszystkich trzech placówek. Włączenie w zespół spowoduje, że
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szkoły będą działać pod kierownictwem jednego dyrektora zespołu i dwóch wicedyrektorów, ze wspólną
kadrą pedagogiczną, administracyjną oraz obsługą.  

Radny Grzegorz Nierodka przypomniał, że w czasie, kiedy  po raz pierwszy proponowano włączenie do
Zespołu Szkół Nr 1 w Jugowie Publicznego Gimnazjum Nr 1 im. Noblistów Polskich w Jugowie wiele osób
odebrało to rozwiązanie w tym próbę wprowadzenie uchwały - jako zamach. Stwierdził, że dziś nie ma
tych osób, ani takich głosów. Podkreślił, że przepisy dotyczące zmian w oświacie są dopiero w fazie kon-
sultacji i zapytał, czy nie należy zaczekać z decyzjami, aż zaczną obowiązywać?

Kierownik Izabela Słowek – Chorób odpowiedziała, iż uzasadnienie do projektu niniejszej uchwały jest
wynikiem przekazu medialnego i  bezpośrednich kontaktów z Minister  Panią Anną Zalewską.  Ponadto
Rady Pedagogiczne obydwu szkół wyrażają pozytywną opinię o włączeniu.  Dziś  działamy w oparciu  
o obowiązujące przepisy  art. 62 ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty, który stanowi, iż
organy prowadzące placówki oświatowe mają prawem przewidzianą możliwość tworzenia zespołów wszę-
dzie tam, gdzie uznają za konieczne i korzystne. Zgodnie z art. 62 ust. 5 wymienionej ustawy, organ pro-
wadzący zespół szkół może włączyć do zespołu inne placówki. 

Radny Grzegorz Nierodka odniósł się do uzasadnienia, fragmentu: „Włączenie w zespół spowoduje, że
szkoły będą działać pod kierownictwem jednego dyrektora zespołu i dwóch wicedyrektorów, ze wspólną
kadrą pedagogiczną, administracyjną oraz obsługą” i zapytał, czy ten zapis będzie obligował organ prowa-
dzący do stworzenia dwóch stanowisk dyrektorskich?

Kierownik Izabela Słowek – Chorób odpowiedziała, że stanowisko wicedyrektora związane jest z liczbą
oddziałów w zespole, a przewiduje się co najmniej 14 oddziałów.

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Srokowski  powiedział, że omawiana uchwała jest podejmowana  
w zupełnie innej sytuacji, ponieważ włączenia Publicznego Gimnazjum do Zespołu Szkół w Jugowie chcą
rodzice i nauczyciele, a nie Rada Gminy i Wójt. Podkreślił, że połączenie szkół jest zasadne.  

Radna Bogusława Tarassow zapytała,  czy wynagrodzenie nauczycieli  z gimnazjum ulegnie zmianie.

Kierownik Izabela Słowek – Chorób odpowiedziała, że trudno jest to obiecać, ponieważ praca nauczy-
ciela na pełnym etacie jest wynagradzana wg rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej. Są informacje
o planowanej waloryzacji płac dla nauczycieli więc jest szansa, że płaca się podniesie. Natomiast spadek
płacy uzależniony będzie od tego, czy dany nauczyciel zostanie zatrudniony w pełnym wymiarze wg pod-
stawy programowej. Nie wiadomo jakie będą możliwości, natomiast należy mieć na uwadze, że wygasza-
ne będzie również gimnazjum w Bożkowie i pojawi się kolejna grupa nauczycieli, którym organ prowadzą-
cy stanie przed dylematem zapewnienia pracy, starając się pogodzić interesy wszystkich. Podkreśliła, że
wspólnie z dyrektorami zostanie ustalone racjonalne obłożenie określonych przedmiotów. 

Radny Marcin Kalkowski  poinformował, że podczas Kongresu Samorządowego we Wrocławiu odbyło
się spotkanie z Ministrem Edukacji Panią Anną Zalewską, która mówiła o programach wspomagających
płynne przechodzenie z gimnazjów na szkolnictwo podstawowe. Wyraził swoje obawy względem  podjęcia
decyzji o włączeniu gimnazjum do zespołu szkół, co może skutkować zamknięciem drogi do skorzystania
z programów pomocowych w sytuacji, gdy nie wiadomo jest, jakie będą działania w kwestii wygaszania
gimnazjów, z powodu braku szczegółowych wytycznych na ten temat. Radny odniósł się do wypowiedzi
Wiceprzewodniczącego Rady i powiedział, że nie zgadza się z tym, że pierwotnie przedłożony projekt był
inicjatywą Pani Wójt, czy radnych. Do takiego działania skłaniała kalkulacja przedstawiona dziś po raz ko-
lejny, która przyniesie takie same efekty. Podkreślił, że odrzucenie pomysłu o włączeniu do Zespołu Szkół
Nr 1 w Jugowie Publicznego Gimnazjum Nr 1 im. Noblistów Polskich w Jugowie było spowodowane reali-
zacją partykularnych interesów. Zwrócił  się do radnego Marcina Antosika – Przewodniczącego Komisji
Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, a jednocześnie reprezentanta środowiska gimnazjum z pytaniem, jak
upatruje swoją rolę i stanowisko nauczycieli w tym wariancie. 

Radny Marcin Antosik odpowiedział, że Rada Pedagogiczna Gimnazjum nr 1, jak i Rada Pedagogiczna
Zespołu Szkół Nr 1 w Jugowie wyraziły chęć połączenia się obu placówek, w związku z tym wydaje się, że
na obecną chwilę jest to dobrze obrana droga patrząc na projekt ramowego planu nauczania. Podjęcie
uchwały jest zasadne.

Radna Teresa Bazała poinformowała, że na początku roku szkolnego MEN zorganizowało szkolenie dla
nauczycieli, w ramach którego zachęcano wręcz gminy do podejmowania uchwał i tworzenia zespołów
szkół, argumentując to łatwiejszym przejściem do prowadzenia szkół podstawowych. Ponadto utworzenie
zespołu da szanse do opowiedzenia się nauczycielom, którzy otrzymają informacje na temat szansy ich
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zatrudnienia w przyszłości. Radna podkreśliła, że podjęcie uchwały o zamiarze włączenia Gimnazjum do
Zespołu Szkół  pozwoli dobrze przygotować się do tego problemu.

Radny Grzegorz Nierodka zapytał, czy zmieni się kwestia umów dla nauczycieli z gimnazjum?  

Kierownik Izabela Słowek – Chorób odpowiedziała, że wszyscy nauczyciele gimnazjum otrzymają infor-
macje o tym, że z dniem 1 września 2017 r. zmienia się pracodawca, którym będzie Zespół Szkół nr 1 w
Jugowie. Poinformowała, że nie będzie konkursu na dyrektora ponieważ obecny dyrektor Zespoły Szkół
ma powierzenie obowiązków do 2018 roku. Więcej pytań nie było.         

Marcin  Antosik  - Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  Sportu  i  Zdrowia  poinformował,
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekty uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za” (radni: Marcin Antosik, Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz
Ferenc,  Hanna  Groń,  Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Antoni  Pukała,
Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę
nr  198/XXIV/16  w sprawie zamiaru włączenia do Zespołu Szkół Nr 1 w Jugowie Publicznego
Gimnazjum Nr 1 im. Noblistów Polskich w Jugowie.

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwał.

Ad 4)  Zastępca Wójta Paweł Szafran poinformował, że Gmina Nowa Ruda realizuje projekt pod nazwą
„Przebudowa drogi do posesji nr 42 w Czerwieńczycach”, który dotyczy drogi gminnej Czerwieńczyce  
– Dzikowiec ul. Dębówka. W części kosztów przebudowy drogi partycypować zamierza Nadleśnictwo Ju-
gów z uwagi na zachowanie możliwości dojazdu do własnych działek leśnych. Uchwała jest niezbędna dla
Nadleśnictwa Jugów w związku z zamiarem ubiegania się o finansowanie tego zadania.

Radny Mariusz Bywalec zapytał, czy po zrealizowaniu tego zadania w późniejszym czasie Nadleśnictwo
Jugów będzie również finansowało ewentualne remonty tej drogi?

Zastępca Wójta Paweł Szafran odpowiedział, że na obecnym etapie mowa jest o bieżącej przebudowie
drogi i nie ma tu mowy o remontach w dalszym okresie czasu. Więcej pytań nie zgłaszano.

Janusz  Ferenc  - Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  poinformował,  że  komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekty uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za” (radni: Marcin Antosik, Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz
Ferenc,  Hanna  Groń,  Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Antoni  Pukała,
Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę
nr 199/XXIV/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Nadleśnictwem Jugów
w Jugowie przy realizacji zadania pn: „Przebudowa drogi do posesji nr 42 w Czerwieńczycach”
oraz  w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  do  zawarcia  porozumienia  
z  Nadleśnictwem  Jugów  w  sprawie  zadania  pn.  „Przebudowa  drogi  do  posesji  nr  42  
w Czerwieńczycach”.

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały i ogłosił przerwę w obradach. Poprosił radnych 
o zapoznanie się z uzasadnieniem do kolejnego projektu uchwały. 

Po przerwie o godz. 1215 przystąpiono do dalszej realizacji porządku obrad.

Ad 5) Radny Grzegorz Nierodka zawnioskował o wprowadzenie autopoprawki do uzasadnienia projektu
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Nowej Rudzie - zapisu: „Pozostałe zarzuty dotyczące nieprawidłowości w wyborze wykonawcy, którego
oferta w zakresie ceny przedstawiała wyższą kwotę, wynikają z niezrozumienia przez Skarżącego zarów-
no  przepisów ustawy  PZP,  jak  również  Regulaminu  obowiązującego  w  GOPS  w  Nowej  Rudzie,…”  
i  zmianę  na:  „Pozostałe  zarzuty  dotyczące  nieprawidłowości  w  wyborze  wykonawcy,  którego  oferta  
w zakresie ceny przedstawiała wyższą kwotę, wynikają z błędnej interpretacji Skarżącego zarówno przepi-
sów ustawy PZP, jak również Regulaminu obowiązującego w GOPS w Nowej Rudzie,…”.
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Radna  Hanna  Groń  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej stwierdziła,  że  zapis  jest  prawidłowy  
i dodała, że jeśli się nie myli, to w oparciu o stanowisko Komisji Rewizyjnej - Przewodniczący Rady Gminy
powinien przygotować uzasadnienie do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Grzegorza Nierodki: 
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 14 radnych, Rada Gminy – 8 głosami za, przy  
4 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęła autopoprawkę do fragmentu uzasad-
nienia w brzmieniu: „Pozostałe zarzuty dotyczące nieprawidłowości w wyborze wykonawcy, którego ofer-
ta w zakresie ceny przedstawiała wyższą kwotę, wynikają z błędnej interpretacji  Skarżącego zarówno
przepisów ustawy PZP, jak również Regulaminu obowiązującego w GOPS w Nowej Rudzie,…”.

Wiceprzewodniczący Rady poprosił Kierownika GOPS Nowa Ruda o zabranie głosu.  
Kierownik GOPS Renata Wolan - Niemczyk poinformowała, że podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej
udzieliła  wszelkich  wyjaśnień  i  odpowiedzi  na  pytania,  jak  również  ustosunkowała  się  do  zarzutów  
w obecności pełnomocnika Skarżącego i poprosiła o zadawanie pytań. Pytań nie było. 

Radna Hanna Groń – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że przystępując do wypra-
cowania stanowiska członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowa Ruda na posiedzeniu w dniu 24
października 2016 r. zapoznali się ze skargą Pana Pawła Zielińskiego, prowadzącego działalność gospo-
darczą pod nazwą Firma Usługowo-Handlowa „AMA” w Nowej Rudzie, jak również z wyjaśnieniami Kie-
rownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie. W świetle przedstawionych wyjaśnień,
Komisja Rewizyjna jednogłośnie uznała zarzuty zawarte w skardze za bezzasadne. 

 Wiceprzewodniczący Rady poddał projekty uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za” (radni: Marcin Antosik, Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz
Ferenc,  Hanna  Groń,  Marcin  Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Antoni  Pukała,
Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę
nr 200/XXIV/16 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie – uznając ją za bezzasadną.

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad VII. Interpelacji nie było.

Ad VIII. Rady Marcin Kalkowski poprosił, aby zabezpieczyć w przyszłorocznym budżecie kwotę 7 tys. zł
na dofinansowanie zakupu psa na rzecz Policji w Nowej Rudzie. 

Wiceprzewodniczący  Rady poinformował,  że  w  dniu  dzisiejszym  otrzymał  oświadczenie  radnego
Grzegorza Nierodki o przystąpieniu do Klubu Radnych „Partnerstwo dla Gminy”. 

Wiceprzewodniczący  Rady przypomniał  o  bieżącej  korespondencji  kierowanej  do  radnych  w  tym  
z Gminy Złotoryja w sprawie prośby o dofinansowanie.

Radna Teresa Bazała dodała do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady, że nie wskazano w prośbie 
o  dofinansowanie  -  konta,  na  które  można  wpłacać  pieniądze  na  remont  spalonego  budynku
mieszkalnego. Radna podkreśliła,  że ponownie prosi  o zlikwidowanie stołu z sali  obrad,  ponieważ na
posiedzeniu Komisji Rewizyjnej kolejna osoba uderzyła głową w sufit. Poprosiła, aby do następnej sesji
załatwić tę sprawę.   

Sekretarz  Iwona Sudoł wyjaśniła,  że  stół  składa  się  z  kilku  elementów,  po  rozpoznaniu  możliwości
innego rozłożenia  poszczególnych  elementów konieczne będzie  pozbycie  się  części  półokrągłych,  co
spowoduje,  że zabraknie miejsca przy stole choćby dla wszystkich osób uczestniczących w obradach
rady.  Dodała,  że  na  sali  odbywają  się  również  posiedzenia  pracowników,  szkolenia  i  konferencje,  
w których uczestniczy  znacznie więcej niż dziś osób, więc istnieje obawa, że tego miejsca może być za
mało.  Ponadto demontaż stołu  wiąże  się  z  dodatkowymi  kosztami  –  kwotą 300 zł  netto.  Dodała,  że
dokonując zmiany ułożenia obecnego stołu zyskamy 30 cm na szerokości, kosztem mniejszej ilości miejsc
siedzących.

Wójt  Adrianna  Mierzejewska zwróciła  się  do  Sekretarz  Iwony  Sudoł  z  prośbą  o  sprawdzenie,  czy
przedmiotowy stół jest własnością urzędu.
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Skarbnik Urszula Brzóska odpowiedziała, że zweryfikuje tą kwestię, ponieważ częściowo wyposażenie
po byłej TP SA zostało przekazane nieodpłatnie, jednak nie ma pewności, czy stół jest własnością urzędu,
czy jest użyczony.

Radna Teresa Bazała zgłosiła wniosek o zdemontowanie stołu znajdującego się na sali obrad, ponieważ
nie  ma  potrzeby  utrzymywania  w  tym  pomieszczeniu  tak  obszernego  stołu.  Stół  należy  zwrócić
telekomunikacji, jeśli stanowi ich własność. Poprosiła, aby zarezerwowa
 w nowym budżecie pieniądze na zakup 3 - 4 węższych, porządnych stołów. Dodała, że  zakup 4 stołów,
to nie jest żaden wydatek dla gminy. Radna podkreśliła, że tą sprawę można rozwiązać w ciągu paru dni i
zlikwidować zagrożenie, dodała, że jest oburzona sposobem załatwienia tej sprawy.  
     
Wiceprzewodniczący Rady poprosił  o  zgłaszanie  innych wniosków w tej  sprawie,  po czym postawił
wniosek o pozostawienie stołu na sali obrad w niezmienionej formie, ponieważ stół ten od lat stoi na sali
i nikomu do tej pory nic się nie stało i nic się nie stanie.

Radny Marcin  Kalkowski zaproponował  rozwiązanie  pośrednie,  przez  zamieszczenie  nad  wejściem
informacji: Uwaga niski strop”                  

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wniosek radnej Teresy Bazały w sprawie
likwidacji obecnego stołu i zastąpienie go zakupionymi, mniejszymi stołami:

obecnych na sali uprawnionych do głosowania 14 radnych, Rada Gminy – 2 głosami „za”, przy 
8 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się”  oddaliła wniosek. 

Wiceprzewodniczący  Rady  powiedział,  że  obecny  stół  pozostaje  na  sali  obrad  i  poprosił,  
by zgodnie z propozycją radnego Marcina Kalkowskiego zamieścić informację o niskim stropie. 

Radny Mariusz Bywalec poprosił o zamknięcie dyskusji w tej sprawie. 

Radny  Antoni  Pukała zgłosił  problem  zalewania  wodami  opadowymi  północnej  strony  budynku
przedszkola w Przygórzu.

Radny Waldemar Wójtowicz zapytał,  dlaczego pełnomocnictwa dla  sołtysów określono na tak niską
kwotę, dodał, że 300 zł jest małą kwotą szczególnie przy organizacji imprez w sołectwie. 

Wójt Adrianna Mierzejewska odpowiedziała, że kwota na fakturze może być wyższa po uzyskaniu zgody
Wójta. 

Radny Henryk Srokowski zapytał, czy w sprawie uzyskania takiej zgody wystarczy telefon do P. Wójt,
czy wystarczy do P. Skarbnik?

P.  Skarbnik odpowiedziała,  że  pełnomocnictwa  dla  Sołtysów  do  dokonywania  czynności  prawnych
określono  do  kwoty  300  zł,  gdzie  czynności  w  tym  zakresie  podejmowane  są  samodzielnie  przez
Sołtysów.  Jeśli  pojawi  się  konieczność dokonania  zakupu na kwotę wyższą  niż  300 zł  wtedy należy
dokonać zgłoszenia w celu uzyskania zgody. Ponadto można uzyskać jednorazowe pełnomocnictwo na
dokonanie zakupu za wyższą kwotę przy organizacji np. dożynek. Dodała, że rozwiązaniem są płatności
przelewem.
  
Radny Antoni Pukała  poinformował, że wokół cmentarza parafialnego w Przygórzu będzie wykonane
ogrodzenie i zwrócił się do P. Wójt o wsparcie finansowe zakupu jednej z trzech części ogrodzenia.  

Skarbnik Urszula Brzóska odpowiedziała, że działania prowadzone na terenie stanowiącym własność
parafii, a nie mienie gminy - nie mogą być finansowane z budżetu gminy.

P. Wójt dodała, że na tego typu działania składają się parafianie, przypomniała o możliwości ubiegania się
o dotację na prace konserwatorskie przy zabytkach.

Radny Grzegorz Nierodka poinformował, że mieszkańcy Bożkowa zgłaszają potrzebę zorganizowania
dodatkowego kursu przez Bożków przewoźnika „Beskid” i zapytał, kto występuje o uzyskanie zgody na
utworzenie dodatkowej linii kursu?  
    
Skarbnik odpowiedziała, że przewoźnik zobowiązany jest do ubiegania się o zgodę.

Radny Wacław Łukasiewicz zapytał o sprawę zabezpieczenia sali wiejskiej w Świerkach.
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Doradca Wójta Ryszard Czerewaty odpowiedział, że trwają prace nad przygotowanie projektu i z chwilą
jego  wykonaniu  będzie  znany  kosztorys,  co  pozwoli  podjąć  kolejne  działania  zmierzające  do
zabezpieczenia tego obiektu.  

Radny Wacław Łukasiewicz stwierdził, że dla budynku sali jest ekspertyza budowlana i zapytał, czy ma
rozumieć, że sala jest nieczynna?

P.  Wójt odpowiedziała,  że  sala  wiejska  jest  czynna,  ponieważ z  ekspertyzy  nie  wynika,  że  budynek
zagrożony jest katastrofą budowlaną i wyłącza się go z użytku.
   
Radny Wacław Łukasiewicz  poruszył  kwestię  ogrzewania  sali  wiejskiej  w  Świerkach  i  konieczności
zatrudnienia palacza. Zaproponował, by biuro pracy zorganizowało kurs palaczy C.O.
 
P. Wójt odpowiedziała, że Urząd Pracy nie jest podległy Wójtowi Gminy i nie ma możliwości zlecania
organizacji szkoleń, które UP realizuje na podstawie uzyskanych dotacji. Poprosiła, by rozeznać się, czy 
w Świerkach jest osoba, która posiada uprawnienia palacza C.O., by uniknąć pokrywania dodatkowych
kosztów dojazdu palacza C.O. z innej miejscowości. Dodała, że w innych wsiach są palacze C.O. i nie ma

z tym problemu. 

Radny Wacław Łukasiewicz stwierdził,  że  w Centrum Kultury w Ludwikowicach Kł.  jest  zatrudniony
palacz C.O. ze Świerk i zaproponował, aby przepalał on również w sali w Świerkach.

Skarbnik  Urszula  Brzóska odpowiedziała,  że  Centrum Kultury  ma osobność  prawną i  Dyrektor  CK
odpowiada za zatrudnienie pracowników, w tym palacza C.O. Zapytała, czy Sołtys Świerk - jako organ
pomocniczy gminy rozmawiał w tej sprawie z Dyrektorem Centrum Kultury?

Radny Wacław Łukasiewicz odparł, dlaczego na sołtysa zrzuca się takie obowiązki; odpowiedział, że nie
rozmawiał z Dyrektorem Centrum Kultury i podkreślił,  że zwraca się w tej sprawie do Pani Wójt, żeby
problem ogrzewania świetlicy wiejskiej rozwiązała. Ponadto zapytał,  czy jest planowany remont mostu
prowadzącego do kościoła i cmentarza w Świerkach. 

Zastępca Wójta odpowiedział, że ten most, a także kolejny, który jest koło sklepu zostały zakwalifikowane
przez Komisję Wojewódzką jako uszkodzenia powodziowe powstałe po intensywnych opadach deszczu.
Po wykonaniu projektów zadania te zostaną zgłoszone, jako priorytetowe do realizacji w przyszłym roku. 

Radny Wacław Łukasiewicz zapytał, czy w obrębie tych mostów gmina monitoruje odcinek rzeki, bo tam
wszystko  się  wali,  a  mury  oporowe  leżą  w  rzece.  Dodał,  że  sam  koresponduje  z  RZGW,  otrzymał
informację z urzędu wojewódzkiego, że będzie prowadzona naprawa koryta rzeki i poprosił, by również
gmina wnioskowała w tej sprawie.

Radna Hanna Groń zapytała radnego Wacława Łukasiewicza pełniącego również funkcję Sołtysa Świerk,
czy przy sali wiejskiej w Świerkach jest szambo, które jest oczyszczane?

Radny Wacław Łukasiewicz - potwierdził.   

Radny  Marcin  Antosik zaprosił  radnych  do  udziału  w  zbiórce  publicznej  pn.  „Ratowanie  polskiej
nekropoli” w ramach akcji „Mogiłę pradziada ocal o od zapomnienia”. Podziękował radnej Teresie Bazała
za zaangażowanie w akcję.  Poinformował,  że  radna będzie  kwestować 1 listopada na cmentarzach  
w Gminie Nowa Ruda.

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy istnieje możliwość dofinansowania kwotą 1000 zł - najlepszych
inicjatywy społeczności lokalnych zgłoszonych w ramach konkursu powiatowego?

P.  Skarbnik  odpowiedziała,  że  sołtysi  sołectw,  które  wzięły  udział  w  konkursie  powiatowym  mieli
świadomość tego, że z małego funduszu sołeckiego trzeba przeznaczyć środki własne. Podkreśliła, że
niepokojące  jest to,  że  nie  wszyscy  sołtysi  skorzystali  z  tego  programu,  a  w tej  chwili  stoimy przed
koniecznością  dopłacenia  do  jednej  z  inicjatyw.  Zapytała  ile  trzeba  będzie  dopłacić  do  pozostałych
inicjatyw?

Wiceprzewodniczący  Rady odpowiedział,  że  wcześniej  mowa  była  o  dopłacie  do  trzech  inicjatyw,
natomiast  dla sołectwa Dzikowiec miała to być kwota 1000 zł.  Przypomniał,  że Pani Wójt pozytywnie
zaakceptowała wnioski złożone przez sołectwa.        
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P. Skarbnik odpowiedziała, że zmiana zasad w trakcie realizacji projektu nie jest dobrym rozwiązaniem
dla skarbnika ani dla zarządzającego budżetem. Pieniądze na dofinansowanie należy znaleźć w budżecie,
ponadto nie wiadomo jaka jest kwota dofinansowania pozostałych inicjatyw, a dziś mówimy o dopłacie dla
trzech  inicjatyw,  a  skupiamy  się  na  1000  zł  dla  jednego  sołectwa.  Inicjatywa  lokalna  wiąże  się  ze
świadomym dysponowaniem funduszem sołeckim, a działania związane z inicjatywą lokalną,  które są
zgłaszane do starostwa nie są dodatkowym działaniem i stanowią zdania realizowane w ramach działań
Sołtysów.

Radna  Teresa  Bazała zawnioskowała  o  zakończenie  dyskusji  w  tej  sprawie  i  dokończenie  jej  
w zainteresowanym gronie.     

Radna Łucja Woźniak zapytała, czy droga w kierunku posesji P. Bieda we Włodowicach będzie w tym
roku zrobiona?

Zastępca  Wójta odpowiedział,  że  kwestia  związana  z  przygotowaniem  dokumentacji  została  już
zakończona i prowadzone są starania, by w niedługim czasie przystąpić do wykonania tej drogi.

Radna Teresa Bazała zapytała o stan zaawansowania działań związanych z przystąpieniem do remontu
ul. Kościuszki w Ludwikowicach Kł.
 
Zastępca Wójta odpowiedział, że w ubiegłym tygodniu Zarząd Dróg Powiatowych ogłosił przetarg, zatem
po rozstrzygnięciu przetargu droga będzie w części wykonana jeszcze w tym roku. 

Ad  IX. Wobec  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji  i  wyczerpaniu  porządku  sesji,  o  godz.  1310

Wiceprzewodniczący Rady Henryk  Srokowski podziękował  za  obrady i  zamknął  XXIV  sesję  Rady
Gminy Nowa Ruda.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: Sylwia Maciejczyk
                                                                                                     Wiceprzewodniczący Rady

Henryk Srokowski
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